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Orientering og efterretning

a. Love og bekendtgørelser
Socialministeriet fremsender brev af 18. december 2000 vedr. orientering om lov om ændring 
aflov om social service.

Lov om ændring aflov om tandpleje m.v. vedtaget af Folketinget ved 3. behandling den 13. 
december 2000.

B ekcndt uør el ser1. cirkulærer2 og love3

b. Dagsordener/referater
Intet.

c. Tidsskrifter, rapporter, information m.v.
AKF Nyt: nr. 4, december 2000.
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Frederiksborg Amts Museumsråd fremsender bogen ”Et døgn i Frederiksborg Amt”.

Undervisningsministeriet fremsender brev af 14. december 2000 vedlagt 
”Uddannelsesredegørelse 2000” samt tidsskriftet: "Uddannelse nr. 10, december 2000”.

Uvelse Skole fremlægger "Kontakten, jul 2000”.

d. Orientering fra sundhedsområdet
Sundhedsvæsenet i Frederiksborg Amt fremsender:
• Status for ventepatienter for uge 48 -  50, 2000.
• Nyt om Sundhedsvæsenet 00.50 -  00.56.

e. Brevnyt
Intet.

f. Ældrerådet
Intet.

g. Biblioteket
Intet.

h. Indbydelser til møder, kurser o.s.v.
Børns Vilkår fremsender indbydelse til konferencen ”De vanskeligste bøm og unge -  hvem er 
de, hvad gør vi, hvad kan vi og hvad kan vi åbenbart ikke?”, den 26. og 27. februar 2001 i 
Odense Congres Center 
Tilmeldingsfrist den 26. januar 2001

Danmarks Bibliotekforening fremsender indbydelse til foreningens årsmøde og 
generalforsamling 2001 den 23. marts 2001 i Dronning Margrethe Hallen i Fredericia 
Tilmeldingsfrist den 2. februar 2001

i. Diverse
Klagerådet
I henhold til vedtægterne har Klagerådet udarbejdet en årlig rapport til Borger og 
Virksomhedsudvalget om rådets virksomhed - Klagerådets årsberetning for 2000

Statistik på børneområdet er opgjort pr. 31.12.2000. Materialet vil blive uddelt og gennemgået 
på mødet.

Fælleskommunal pulje for c 115-tilskud 
Græsted-Gilleleje Kommune orienterer om resultatet.

Slangerup Bio takker for tilskud på kr. 5.000 og inviterer udvalget til reception i anledning af 
nye stole den 20. januar kl. 11.00
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Boligplacering af flygtninge
Slangerup Kommune ejer et hus i Kongshøjparken 62. Huset anvendes til midlertidig 
placering af flygtninge.
Slangerup Kommune har de sidste tre måneder modtaget 7 flygtninge, der alle undtagen en, 
forventer familiesammenføring snarest. For at løse den akutte situation har Kongshøjparken 
ændret status til permanent bolig.

1. Økonomirapportering
pech

Regnskabsrapport udskrevet den 3. januar 2001 vil foreligge på mødet.

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Taget til efterretning

2. Forslag om fleksmodel på børneområdet
Sagsnr.: 100001357 
loha

Indledning
Borger og Virksomhedsudvalget besluttede på mødet d. 11.01.00, at der skulle udarbejdes nye 
retningslinier for merindskrivning i 2001.

Sagsfremstilling
I Slangerup Kommune har vi siden 1995 haft en merindskrivningsmodel for børneområdet. 
Merindskrivningsperioden, antal børn, betalingen etc. var fastlagt i denne model.
Flere faktorer har betydet, at denne model nu er forældet. Blandt andet har etableringen af 
vuggestuepladseme og Projekt Læring - med indførelsen af mini-sfo - betydet en afgørende 
ændring i forhold til modellen. Der er derfor behov for at fa udarbejdet nye rammer for 
merindskrivningen.

På mødet i Borger og Virksomhedsudvalget d. 10.10.2000 besluttede udvalget, at 
arbejdsgruppen skulle arbejde udfra følgende kommissorium

- at de eksisterende pladser i børneinstitutionerne udnyttes optimalt set over hele året 
at forslaget udviser fleksibilitet i forhold til de varierende behov i 
børneinstitutionerne

- at det er en forudsætning, at løsningsforslaget dækker hele børneområdet.

Arbejdsgruppen har nu udarbejdet forslag til fleksmodel - incl. bilan.

For at sikre løbende overgange og den mest optimale udnyttelse af pladskapaciteten 
indeholder forslaget følgende hovedpunkter:
- Der er ingen fast merindskrivningsperiode
- Virksomhederne far betaling for det faktiske antal børn to gange årligt
- Virksomhederne blive trukket i personalenormeringen, hvis de ikke har det normerede 

antal børn indskrevet
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- Perioden for minisfo udvides med op til 6 uger -  således, at minisfo kan etableres fra 1.3. 
Børn og forældre tilbydes tidlig overgang til Juniorklub -  med start 1.5.

Arbejdsgruppen foreslår:
1. at modellen iværksættes med virkning fra 15.9.2001.
2. at modellen evalueres efter at have fungeret et år.

Økonomi
Samlet set forventes forslaget at være udgiftsneutralt i forhold til budgettet for 2001.

Forslag til beslutning
Forslaget om fleksmodellen sendes til høring hos alle relevante parter med høringsfrist 
torsdag d. 1.2.2001. Udvalget tager derefter endelig stilling til forslaget på mødet d. 13.2.2001.

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Forslag til beslutning godkendt, dog således at normering i vuggestuer og indskrivning af 0-3 
årige i børnehaver fastsættes til 1,95. Endvidere reguleres rammebeløb ved merindskrivning 
til 150%. Høringssvar returneres senest 1.3.2001.

3. Normering på børneområdet - 2001
Saasnr.: 10002754 
loha

Sagsfremstilling
På Byrådsmødet d. 20.12. var til orientering vedlagt skrivelse til byrådet fra bestyrelserne i 4 
af børneinstitutionerne og forvaltningens svar herpå. Skrivelsen omhandlede normeringerne 
på børneområdet for 2001.
Skrivelse 4 bestyrelser - normeringer børneområdet 
001211 lh Svar best. normeringer børneområdet

Forvaltningen har efterfølgende modtager en lignende skrivelse fra bestyrelsen i Uvelse 
børnehave -  angående forhøjelse af normeringen på børneområdet - som er stilet til Borger 
og Virksomhedsudvalget.
Forvaltningen har i samarbejde med udvalgsformanden sendt bestyrelsen følgende 
svarskrivelse -  svar vedr, normerin er nå børneområdet 2001.

Forslag til beslutning
at udvalget tager skrivelserne til efterretning.

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Taget til efterretning. Udvalget finder at forhøjelse af normering på børneområdet bør indgå i 
prioriteringen ved budgetlægningen for 2002.

4. Ferieplan for skoleåret 2001/2002
Saasnr.: 100002487 
bekr
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Indledning
Undervisningsministeriets vejledende ferieplan for skoleåret 2001/2002 har været til udtalelse 
hos skolebestyrelserne.

Sommerferie
Efterårsferie

Juleferie

Påskeferie
Dr. Margrethes fødselsdag
St. Bededag
Kristi Himmelfartsdag
Pinseferie
Grundlovsdag
Sommerferie

(lørdag den 23. juni) - søndag den 12. august 
Uge 42, lørdag den 13. oktober - søndag den 21. 
oktober
Lørdag den 22. december - torsdag den 3. 
januar
Lørdag den 23. marts - mandag den 1. april 
Tirsdag den 16. april 
Fredag den 26. april 
Torsdag den 9. maj
Lørdag den 18. maj - mandag den 20. maj 
Onsdag den 5. juni
Lørdag den 22. juni - (søndag den 11. august)

S agsfremstilling
Skolebestyrelserne anbefaler vejledningen med følgende ændringer:

Det er tidligere besluttet, at mandag den 6. august 2001 er første skoledag i skoleåret 
2001/2002.

Lindegårdskolen:
Skoledage: 16. april 2002 og 5. 6. 7. 8. og 9. august 2002
Skolefri: Uge 7 - 2001 og 25. maj 2002

Skolestart 2002/2003: mandag den 5. august 2002
Byvangskolen:
Skoledage: 16. april 2002 og 6. 7. 8. og 9. august 2002
Skolefri: Uge 7 - 2002 og 10.maj 2002

Skolestart 2002/2003: tirsdag den 6. august 2002

Uvelse Skole:
Skoledage:
Skole/rø:

Kingoskolen:
Skoledage:
Skolefri:

16. april 2002 og 5. 6. 7. 8. og 9. august 2002
Uge 7 - 2002 og 10. maj 2002
Skolestart 2002/2003: mandag den 5. august

16. april 2002 og 5. 6. 7. 8. og 9. august 2002
Uge 7 - 2002 og 10 .maj 2002
Skolestart 2002/2003: mandag den 5. august 2002

Forslag til beslutning
Forvaltningen indstiller, af ferieplanen for skoleåret år 2001/2002 ændres i forhold til 
Undervisningsministeriets vejledende ferieplan således:
Vinterferie i uge 7/ 2002. Skoleffi 10. maj 2002 gives ved, at 16. april 2002 bliver skoledag. 
Første skoledag i skoleåret 2002/2003: mandag den 5. august 2002.
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Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Forslag til beslutning godkendt.

5. Fremtidig benyttelse af pavilloner ved Kingoskolen
Saasnr.: 100001868 
pech

Indledning
Efter Kingoskolens brand i 1998 købte Slangerup Kommune 9 pavilloner, der blev indrettet til 
undervisning af skolens elever.

Sagsfremstilling
Disse pavilloner bliver ledige, når undervisningen overflyttes til nye skole pr. 1. april 2001, 
og der skal herefter tages stilling til pavillonernes benyttelse efter denne dato.
Forvaltningen har modtaget et antal ansøgninger fra foreninger med ønske om overtagelse af 
pavilloner, når de bliver ledige.
Følgende ansøgninger er modtaget:
1. Erik Ejegod - Det Danske Spejderkorps - ønsker 2 pavilloner til erstatning af udslidt 

skurvogn og arbejdsvogn. Stiller deres lokaler til rådighed for dagpleje og børnehaver.
2. Vej- og gartnerafdelingen - ønsker 1 pavillon til nyt mandskabsskur på containerpladsen
3. Slangerup Amateur Theater Forening - ønsker 2 pavilloner opstillet ved teatersalen til 

rekvisitter m.m.
4. Hjemmevæmskompagni 9119 - ønsker at overtage 2-4 pavilloner som erstatning for 

lokaler på Gæstgivergården. Anviser ikke opstillingsmuligheder.
5. Historisk Forening - ønsker 2 pavilloner opstillet til fremvisning af museumsgenstande, 

og dermed fa frigjort plads i smedeboligen. Anviser ikke opstillingsmuligheder.
6. Nordsjællands Faldskærms Klub - ønsker 2 pavilloner opstillet på lejede arealer i 

Sundbylille til undervisningsbrug og indkøbt til en favorabel pris
7. Slangerup Speedway Klub - ønske om 2 pavilloner til brug for ryttergård. Anviser 

opstilling.
8. Slangerup Motocross Klub - ønsker 1 pavillon til brug for klubhus på Hagerupbanen.
9. Slangerup-Lynge Rideklub - ønsker 1 pavillon til brug for klublokale for rideskolens 

elever, idet rideklubben ikke økonomisk magter at bygge nye klublokaler.
10. Ølstykke Kommune - har rettet henvendelse om evt. køb af pavilloner til favorabel pris.
11. Byvangskolen - Borger og Virksomhedsudvalget har godkendt, at 1 pavillon indgår som 

erstatning for lejet pavillon til håndarbejdslokale

Teknisk forvaltning har udtalt følgende til de ansøgte placeringer:

Generelt kan det siges, at der ved alle opstillinger af pavilloner skal søges og opnås 
byggetilladelse. Det kan i den forbindelse være nødvendigt med særskilt tilladelse i henhold 
til anden lovgivning. Det er ikke i alle tilfælde Slangerup Kommune der kan træffe afgørelse. 
Forvaltningen mener endvidere, at man bør være påpasselig med placering af pavilloner, da 
disse ofte kan være skæmmende i forhold til naturskønne områder eller bymiljøet. Det kan i 
den forbindelse være rimeligt at stille supplerende krav til farve, nøjagtig placering på 
grunden og tagform og tagmaterialer. Sidstnævnte fordi bygninger med flade tage uden 
udhæng ofte virker fremmede i forhold til omgivelserne og tillige virker større og mere 
massive end en tilsvarende bygning med eksempelvis saddeltag.
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1. Spejderne har fået et areal ved Lystrupvej stillet til rådighed af Slangerup Kommune. Det 
vil kræve landzonetilladelse og dispensation fra skovbyggelinien, før der kan gives 
byggetilladelse til opsætning af pavillonerne. Anvendelsen er i overensstemmelse med 
kommuneplanens rammebestemmelser.

2. Kræver landzonetilladelse og dispensation fra skovbyggelinien. Genbrugspladsen ligger i 
kommuneplanens rammeområde S.F.3, udlagt til fritidsområde. Hvis 
landzonemyndigheden stiller krav om lokalplan, skal der laves tillæg til kommuneplanen.

3. Der er ikke plads til pavilloner på det ønskede sted, primært af brandmæssige årsager. 
Pavillonerne ville endvidere virke skæmmende i forhold til skolebyggeriet.

4. Slangerup Kommune kan ikke umiddelbart stille egnede arealer til rådighed. 
Hjemmevæmskompagniet har selv nævnt som en mulighed at dele pavilloner/lokaler med 
andre foreninger.

5. Slangerup Kommune kan ikke umiddelbart stille egnede arealer til rådighed. En placering 
ved smedjen vil være uheldig og virke skæmmende i forhold til de eksisterende bygninger 
og have. Kommunen har renoveret facaden og skiftet taget på smedjen, som desuden er 
udpeget som bevaringsværdig i lokal- og kommuneplan.

6. Faldskærmsklubben har opført en råhal til deres aktiviteter. De har tidligere talt om at 
placere undervisningslokaler inde i hallen. Det vil kræve landzonetilladelse at placere 
pavilloner udenfor hallen. Forvaltningen mener, at de bør samle alle aktiviteter under 
samme tag, og det kan derfor være en løsning at sætte pavilloner i hallen.

7. Byrådet har besluttet, at der skal laves ny lokalplan for området ved Hørup Ruder. I 
forbindelse med dette arbejde, vil der blive udlagt byggefelter svarende til en fornuftig 
placering af bygninger og lignende tekniske anlæg.

8. Det vil kræve landzonetilladelse at placere en pavillon. Anvendelsen er i 
overensstemmelse med kommuneplanens rammer.

9. Rideklubben ligger i kommuneplanens rammeområde S.F.3. Anvendelsen er i 
overensstemmelse med kommuneplanens rammer, men det vil kræve landzonetilladelse.

10. Ingen bemærkninger.

Økonomi
De 9 pavilloner + 1 toiletvogn er indkøbt til kr. 1.000.850 ex. moms hos Firmaet Dansk
Maskinpark. På mødet vil der foreligge et økonomisk tilbud på pavillonerne p.t. fra samme
firma.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til pavillonernes fremtidige benyttelse

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Det indstilles at følgende overdrages pavilloner:
1. Vej og gartnerafdelingen 1 pavillon
2. Nordsjællands Faldskærmsklub 1 pavillon
3. Slangerup Speedway Klub 1 pavillon
4. Slangerup Motocross 1 pavillon
5. Byvangskolen 1 pavillon
6. Erik Ejegod - spejderne 2 pavilloner
7. Slangerup Lynge Rideklub 1 pavilllon
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Den niende pavillon overdrages ikke på nuværende tidspunkt. Det forudsættes, at modtagerne 
selv indhenter tilladelser til opstilling inden overdragelse kan ske. Udgifter i forbindelse med 
flytning afholdes af modtagerne.

6. Status på Dag- og Træningscentret
Saasnr.: 100001106 
pech

Indledning
På sidste udvalgsmøde blev der fremlagt en servicerapport om status for Dag- og 
Træningscentret med en efterfølgende drøftelse af rapporten i udvalget. Med rapportens 
konklusioner og anbefalinger bør der herefter tages politisk stilling til det fremtidige 
serviceniveau for området.

Sagsfremstilling
I rapporten er der beskrevet de "to syn på Dag- og Træningscentrets virksomhed med 
forskellig opfattelse af, hvilken indsats, der skal ydes i forhold til gruppen af centerbeboere. 
Det er forvaltningens opfattelse, at netop de "to forskellige syn" gør det nødvendigt med en 
opstramning af den nuværende formålsformulering gennem opfølgning af rapportens 
anbefalinger - herunder:

• en politisk præcisering af Dag- og Træningscentrets formål i lyset af erfaringer fra de 
første seks år, og der kan forventes et øget pres på Dag- og Træningscentret de kommende
oar

• en politisk præcisering fastlagt gennem en præcisering af visitationskriterieme og en 
tydeliggørelse af grænserne mellem træningsopgaver og pleje- og omsorgsopgaver

Vurdering
Inden forvaltningen fremkommer med eventuelle forslag til konkretisering af anbefalingerne 
bedes udvalget forholde sig til de "to syn" på Dag- og Træningscentrets virksomhed - 
herunder, om der skal flyttes på resurserne i relation til de fire brugergrupper.

Der henvises til rapporten og "Oplæu til Trænings- og Dagcenter" fra 1993.

Forslag til beslutning
at udvalget forholder sig til forvaltningens vurdering

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Udvalget anbefaler:
- at formålsbeskrivelsen for Dag- og Træningscentret revideres.

at der nedsættes et visitationsudvalg med repræsentanter fra de to virksomheder: 
pleje/omsorg og dag og træningscentret.

- at der udarbejdes visitationskriterier, der indeholder følgende prioriteringer:
1. borgere der lige er udskrevet fra hospital,
2. borgere med væsentlig ftmktionsnedsættelse,
3. kronisk syge borgere og beboere i ældreboliger,
4. andre borgere med behov for træning.
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- at øget ressource i forbindelse med fremskrivningen tilgodeser ADL-træning og 
omsorgsopgaver primært blandt Sundhedscentrets beboere og personale.

Ældrerådet anmodes om en udtalelse inden det videre arbejde.

7. Vedtægt for Centerråd
Sagsnr.: 100001106 
pech

S agsfremstilling
Borger og Virksomhedsudvalget besluttede på sit møde 8. august, at der skulle arbejdes 
videre med etablering af en egentlig bestyrelse på Sundhedscentret. Udvalget ville atVente 
materiale fra ministeriet forinden endelig stillingtagen til bestyrelsens udformning og 
beføjelser. Udvalget ønskede samtidig at tilkendegive, at der så vidt muligt skulle være 
repræsentanter fra medarbejderne, ledelsen, ældrerådet, pårørende/brugeme og byrådet i en 
kommende bestyrelse.
Med henvisning til eksisterende brugerindflydelse kan det oplyses, at Ældrerådet er et 
uafhængigt organ, der ifølge Servicelovens §30 har til formål, at rådgive byrådet i 
ældrepolitiske spørgsmål og formidle synspunkter mellem borgerne og byrådet om 
lokalpolitiske spørgsmål, der vedrører de ældre.
Endvidere har Byrådet en forpligtigelse til at høre Ældrerådet om alle forslag, der vedrører 
ældre.
I vejledningen om Ældrerådenes funktion er anført, at "Ældrerådet skal sikre, at dialogen og 
samarbejdet mellem de ældre og byrådet udbygges. Ældre skal have mulighed for at drøfte og 
følge indholdet og udformningen af kommunens ældrepolitik”.
Det er således naturligt og i god forlængelse af denne dialog, at Ældrerådet tilføjes den 
kompetence, at Ældrerådet indgår en aftale med byrådet om, hvordan tilsynet i kommunen 
skal tilrettelægges såvel organisatorisk som indholdsmæssigt.

Efter et fællesmøde med Ældrerådet, blev det på Borger og Virksomhedsudvalget den 7. 
november 2000 besluttet, at forvaltningen udarbejder oplæg til vedtægter for en 
bestyrelse/brugerråd for Sundhedscentret.

Dette oplæg er nu udarbejdet med forslag til vedtægter for et Centerråd. Vedtægten omfatter 
de to virksomheder: pleje og træningscenter og gælder for beboerne i boligerne på 
Sundhedscentret og De beskyttede Boliger. Vedtægten beskriver formål, Centerrådets 
medlemmer og kompetencer for byråd, Centerråd og virksomhedsledere.

Inden godkendelse skal forslaget til høring i Ældrerådet.

Forvaltningen kan samtidig oplyse, at socialministeren har fremsat lovforslag om tilsyn med 
indsatsen over for ældre. Lovforslaget er sendt til høring og forventes vedtaget med virkning 
fra 1. april 2001.

Forslaget har tre hovedelementer:
• kommunerne skal fremover udarbejde planer over den samlede pleje- og omsorgsindsats 

overfor de svageste ældre
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• der skal oprettes bruger- og pårørenderåd i tilknytning til plejehjem og lignende boliger, hvor 
brugere og pårørende skal udgøre et flertal i rådet.

• Kommunerne pålægges at aflægge mindst to årlige, uanmeldte tilsyns-besøg, for at sikre 
indsatsen overfor beboerne i plejehjem og lignende boligenheder.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til forslaget om vedtægt for et Centerråd

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Ældrerådet anmodes om en udtalelse til forslaget.
Steen Rasmussen finder at udpegning af et medlem fra Borger og Virksomhedsudvalget til 
Centerrådet skal foretages af Byrådet.

8. Visitationskriterier og ydelsesbeskrivelse i forhold til Slangerup 
kommunes madservice
Sagsnr.: 100002780 
dool

Indledning
På baggrund af en klage i efteråret, hvor en borger fik afslag på ansøgning om at få kost fra 
Sundhedscenteret bragt ud, er visitationskriterieme i forhold til Slangerup Kommunes 
madservice blevet revideret.

Sagsfremstilling
For at imødegå eventuelle tvivlspørgsmål i forbindelse med, at borgere ansøger om at blive 
omfattet af Slangerup Kommunes madservice, er "visitationskriterieme i forhold til Slangerup 
Kommunes Madservice”, blevet revideret.

Endvidere er der udarbejdet ydelsesbeskrivelse vedrørende madservice, der bl.a. indeholder - 
ydelsens omfang - sevicemål -  hvem der leverer ydelsen -  pris, samt kvalitetsmål.

Bilag vedr. visitationskriterier og ydelsesbeskrivelse er indlagt i sagen.

Forslag til beslutning
at udvalget godkender visitationskriterier og ydelsesbeskrivelse i forhold til Slangerup 
Kommunes madservice.

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Udvalget er positiv overfor forslaget. Inden endelig stillingtagen anmodes Ældrerådet om en 
udtalelse.

9. Uvelse Klubhus
Sausnr.: 100001721 
pech

Sagsfremstilling
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Uvelse Ungdomsklub har tidligere haft egne lokaler i kælderen på Uvelse Skole. I forbindelse 
med skolens ombygning blev disse lokaler inddraget til skolens aktiviteter ud ffa en 
planlægning, at ungdomsklubben fremover skulle indpasses i Uvelse Fritids Center.
Dette har imidlertid ikke kunne lade sig gøre uden yderligere tilbygning til fritidscentret. 
Herefter har der været forslag fremme om, at ungdomsklubben kunne benytte klubhuset under 
forudsætning af, at Uvelse Idrætsforenings aktiviteter overflyttes til fritidscentret.
Samtidig er der fremsat forslag om, at Uvelse Børnehave kunne benytte klubhusets lokaler 
som aflastning i dagtimerne, da børnehaven i årene fremover vil have overbelægning.

På denne baggrund havde Borger og Virksomhedsudvalget en drøftelse med repræsentanter 
fra bestyrelsen for Uvelse Idrætsforening. Her blev der givet udtryk for, at alle idrætsgrene, 
der har basislokale i klubhuset - med undtagelse af fodboldafdelingen kunne overflyttes til 
fritidscentret. UIF fremførte, at der ikke ville være omklædningskapacitet nok i fritidscentret, 
såfremt fodboldafdelingen også overflyttes, og det var vigtigt for det fortsatte klubliv, at 
fodboldafdelingen kunne beholde sine nuværende lokaler. Det var i øvrigt UIF's opfattelse, at 
lokaler til ungdomsklubben måtte indpasses i Uvelse Fritids Center.

På Borger og Virksomhedsudvalget den 7. november 2000 foreslog udvalget, at nuværende 
aktiviteter i Uvelse Klubhus i forbindelse med UF C's færdiggørelse overflyttes hertil. 
Lokalerne i Uvelse Klubhus indrettes herefter til Uvelse Ungdomsklub samt aflastning for 
Uvelse Børnehaves kapacitetsproblem. Inden endelig stillingtagen til ændret anvendelse og 
fremsendelse til byrådet blev Uvelse Idrætsforening, Uvelse Fritidscenter, Uvelse Børnehave, 
Uvelse Ungdomsklub og Uvelse Multicenter bedt om en udtalelse.
Disse udtalelser foreligger nu.

Bestyrelsen i Uvelse Børnehave: Udtaler overordnet, at de ønsker en mere permanent 
institution på grunden over for børnehaven, der indeholder såvel børnehave- som 
vuggestuepladser. Har en del praktiske kommentarer/spørgsmål til forslaget.
Bestyrelsen for ungdomsklubben: Glæder sig over at fa tildelt nye lokaler og vil medvirke 
til at fa huset indrettet hensigtsmæssigt i relation til børnehave.
Bestyrelsen for Uvelse Idrætsforening: Finder forslaget meget beklageligt og fastholder 
deres ret til "ejerskab" af klubhuset. Såfremt klubhuset inddrages til andre formål, "kræver" 
UIF, at der etableres yderligere omklædningsfaciliteter i Uvelse Fritids Center suppleret med 
pavillon til rekvisitter.
Bestyrelsen for Uvelse Fritidscenter: Udtaler, at såfremt omklædningsfaciliteterne i 
klubhuset nedlægges, kan der imødeses kapacitetsproblemer i centret forår og efterår, når der 
er aktiviteter såvel uden- som indendørs. Der vil også mangle depotplads til rekvisitter m.m. I 
forventet kontrakt med entreprenør er der mulighed for ekstra lokalekapacitet mod tilsvarende 
forøgede anlægsudgifter. Det er endvidere UFC's opfattelse, at såfremt UIF skal have fast 
klublokale i centret, må dette indgå i driftskontrakten med Slangerup Kommune med en 
forventet lejeindtægt på ca. kr. 40.000 årligt.
Bestyrelsen for Uvelse Multicenter: Udtaler, at det af hensyn til aktiviteterne tennis og 
petanque er vigtigt, at Multicentret har fortsat adgang til klubhuset - både hvad angår 
toiletforhold og klublokale.

Udtalelserne er indlagt i sagen.

Økonomi
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Forvaltningen kan oplyse, at der ikke er afsat beløb i budgettet for 2001 til anden indretning 
af klubhuset.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til fremtidig benyttelse af Uvelse Klubhus 

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Det indstilles, at nuværende aktiviteter i Uvelse Klubhus i forbindelse med UFC's 
færdiggørelse overflyttes hertil. Lokalerne i Uvelse Klubhus indrettes herefter til Uvelse 
Ungdomsklub samt aflastning for Uvelse Børnehave. Der udarbejdes forslag med budget for 
klubhusets ændrede anvendelse, der medtages i budgetlægningen for 2002.

10. Etablering af permanente boliger til flygtninge
Sagsnr.: 100002828
jyfr

Indledning
Slangerup Kommune har et akut behov for boliger til placering af flygtninge i henhold til § 12 
i integrationsloven. Ifølge denne paragraf skal kommunalbestyrelsen anvise permanente 
boliger inden 3 måneder efter at ansvaret er overgået til kommunen.

Sagsfremstilling
Slangerup Kommune har fået 7 flygtning i år 2000, hvoraf de 6 har familier, der ventes til 
Danmark i løbet afkort tid.

Efter integrationslovens § 12 skal kommunalbestyrelsen anvise en permanent bolig af 
passende standard i forhold til den enkelte flygtnings behov. Anvises ikke en permanent bolig 
inden tre måneder kan udlændingestyrelsen ifølge § 15 i integrationsloven købe, leje eller 
indrette boliger på anden vis til flygtningene på vegne af kommunen.

Forvaltningen har skaffet nogle boliger på almindelig vis, men mangler akut 2 boliger. Det 
foreslås at købe 2 boliger i Slangerup Kommune. Standarden bør være rimelig og så vidt 
muligt inden for en økonomisk ramme, der gør det muligt for flygtninge at betale selv, når de 
får arbejde efter integrationsindsatsen.

Boligerne findes i samarbejde med teknisk forvaltning hurtigst muligt. Det foreslås at der 
satses på forelæggelse af konkrete boliger for økonomiudvalget januar 2001.

Økonomi
Boligerne bør prismæssigt ligge mellem 600.000 og 1.200.000 kroner.

Vurdering
Forvaltningen vurderer at denne løsning gør det muligt for kommunalbestyrelsen at efterleve 
kravet om boligplacering ifølge integrationsloven.
Det er desuden vurderingen, at det er muligt at finde en rimelig økonomisk ramme for 
huslejen, der ligger på omtrent på niveau med husleje i lejet boligbyggeri.

Forslag til beslutning
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Udvalget indstiller at Slangerup Kommune køber to boliger af rimelig standard til 
ovenstående formål.

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Forslag til beslutning anbefales.

11. Instruks om anvisning af boliger til husvilde jævnfør § 66 i Lov om 
Social Service
Sagsnr.: 100002811
jyfr

Indledning
§ 66 i Lov om Social Service forpligter Slangerup Kommune til at anvise husly til borgere, 
der akut er blevet husvilde.

S agsfremstilling
Instruksen er en præcisering af de muligheder der er for anvisning af bolig i den situation en 
borger bliver husvild. Instruksen præciserer, hvad husly kan være, hvem målgruppen er samt 
hvordan betaling sker.
Kommunens forpligtigelse til anvisning af bolig i en akut opstået situation er sekundært til 
borgerens ansvar for at finde en bolig, hvorfor det forventes at borgeren gør alt, hvad de kan 
for at finde en bolig. Forvaltningen yder den hjælp, det er muligt.
Det er muligt at anvise en akutbolig på Slangerupgård. Der er en akutbolig på 20 m2, der ved 
ledighed kan anvises maksimalt 3 måneder. Derudover er der mulighed for anvisning af 
midlertidig bolig på vandrehjem, herberg eller lignende.

Økonomi
Akutboligen forvaltes fra teknisk forvaltning. Der er udgifter til personale og vedligeholdelse 
af boligen.
Derudover koster det kommunen den pris en akutboligplacering koster udover det en 
sædvanlig boligudgift for en familie i området.

Vurdering
Det er forvaltningens vurdering, at instruksen imødekommer behov for præcise regler på 
området af hensyn til korrekt sagsbehandling, og således at borgeren kender mulighederne og 
begrænsningerne i dem.

Forslag til beslutning
Instruksen godkendes.

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Godkendt med mindre rettelser.

12. Uvelse Fritids Center
Sausnr.: 100001671 
pech

Indledning
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Bestyrelsen i UFC ønsker at indgå kontrakt med Skanska om opførsel af Uvelse Fritids 
Center.

Sagsfremstilling
Imidlertid er der ét krav i udbudsmaterialet, som hverken Skanska eller de øvrige tre bydende 
entreprenører har opfyldt. Det gælder kravet om, at de i lokalplanen definerede grænseværdier 
for støjbelastning ned til 35dB(A) skal kunne overholdes ved et støjniveau indenfor i centret 
på 87dB(A).
Selv med dette lydkrav har UFC under udarbejdelse af udbudsmaterialet vurderet, at det ved 
større arrangementer, herunder koncerter og lignende 4-6 gange om året, kan blive aktuelt 
med en dispensation, som UFC forventer at kunne fa fra gang til gang. Uanset dispensation - 
er det UFC's opfattelse, at en god dæmpning altid medfører et lavere støjniveau udenfor, og 
dermed færre klager fra det nærliggende boligområde, hvilket igen gør der lettere at fa 
dispensation næste gang.

Bestyrelsen har efterfølgende sammen med Mangor & Nagel forhandlet med Skanska om at 
forbedre lyddæmpningen, og mod at ofre ca. 0,5 mill. kr. ekstra, men stadig inden for det 
eksisterende budgets rammer, er der opnået et projekt, der vurderes at kunne klare et 
lydniveau på 80dB(A).

Skanska har dog i deres tilbud anført en merpris på ca. 1,2 mill. kr. for at opfylde 
udbudskravet 87dB(A), og dette sammenholdt med de allerede nævnte 0,5 mill kr. for 
80dB(A)-løsningen, er årsag til UFC's henvendelse.
Da Slangerup Kommune i realiteten betaler det meste af centret i form af anlægs- og 
ydelsestilskud, og samtidig bliver centrets største "kunde”, er det bestyrelsens opfattelse, at 
Slangerup Byråd også må afgøre om det er projekt 1 med en dæmpning på 52dB(A) mod en 
merpris, eller projekt 2 uden merpris, men med en dæmpning på 7dB(A) mindre, der skal 
gennnemføres.

Samtidig søger UFC om fritagelse for betaling af tilslutningsafgifter og byggesagsbehandling. 
UFC's ansøgning er indlagt i sagen.

Økonomi
Vælges projekt 1, ansøges der om en merfinansiering på kr. 930.000, som UFC foreslår 
finansieret ved en kommunal merbevilling på kr. 700.000 og en besparelse i driftstilskud for 
2001 på kr. 230.000.
Alternativt foreslår bestyrelsen, at UFC selv optager et lån mod tilsvarende forøget årligt 
kommunalt driftstilskud.
Udgifter til kloaktilslutning og byggetilladelse udgør ca. kr. 200.000.

Forslag til beslutning
at udvalget fremkommer med indstilling til ansøgningen 

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Udvalget har ikke bemyndigelse til at give fritagelse for betaling af tilslutningsafgifter og 
byggetilladelse.
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Af hensyn til UFC's fremtidige funktion indstilles det, at der ydes et yderligere anlægstilskud 
på 930.000,- kr. til lydisolering og kr. 200.000,- til tilslutningsafgifter og byggetilladelse i alt 
kr. 1.130.000,- kr. Det indstilles endvidere, at det budgetterede driftstilskud i 2001 reduceres 
med kr. 230.000,- grundet udsat ibrugtagningstidspunkt.

Jens Jensen indstiller følgende:
at etablering af UFC ikke finder sted grundet meget store udgifter til såvel anlæg som drift. 
Det vurderes at etablering og drift kan udføres for 2/3 af de budgetterede beløb ved placering 
ved Slangerup Idrætsanlæg frem for Uvelse. Endvidere vil en etablering i Slangerup være 
mere hensigtsmæssig af hensyn til brugerne. Der opføres en gymnastiksal i Uvelse og UFC 
tilbydes etablering af samlingslokaler for UFC's indsamlede midler i forbindelse med 
gymnastiksalen.

Jens Lindgreen indstiller:
at det budgetterede lydkrav på 80dB fastholdes uden ekstra bevilling.

13. Afgørelse fra Det Sociale Nævn
Sagsnr.: 100002771
jyfr

Indledning
Det Sociale Nævn har afgjort to anker fra I begge sager fik Slangerup
Kommune medhold.

Sagsfremstilling
har anket en afgørelse fra Slangerup Kommune om afslag på at dække 

egenbetaling på 450 kroner til datterens deltagelse i sommerlejr som en merudgiftsydelse i 
henhold til servicelovens § 28, stk. 1.

Nævnet gav Slangerup Kommune medhold, da størrelsen af egenbetaling ikke ligger udover 
det beløb, som forældre med raske bøm sædvanligvis betaler for deres børns ophold i en 
sommerlejr eller lignende.
Nævnet lagde endvidere vægt på, at kommunen har bevilget merudgiftsydelser til befordring, 
ophold og kost i forbindelse med datterens deltagelse i sommerlejren.

Derudover har anket Slangerup Kommunes afgørelse om at standse
udbetaling af et månedligt kompensationsbeløb på kr. 1.500 kr pr 31 juli 2000 jævnfør 
servicelovense § 28, stk. 1, da økonomiske situation havde ændret
sig, således at hendes indtægter var større.

Nævnet fandt at kommunens bevilling af det nævnte kompensationsbeløb ikke har hjemmel i 
den dagældende bistandslov § 48 og den nuværende lov om social service § 28. 
Bestemmelsen giver hjemmel til at dække de udgifter forældre ikke ville have haft, hvis deres 
barn ikke havde nedsat funktionsevne. Ydelsen er uafhængig af indkomst.
Beløbet er bevilget på baggrund af en økonomisk vurdering og ikke på baggrund af hensyn til 
børnenes handicap.
Nævnet fandt endvidere at Slangerup Kommune har givet et passende
varsel før ændringen.
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Økonomi
Slangerup Kommune får ikke ekstra udgifter til egenbetaling af sommerlejr og en mindre 
månedlig udbetaling til

Forslag til beslutning
Det Sociale Nævns afgørelse tages til efterretning.

Borger og Virksomhedsudvalget den 9. januar 2001
Taget til efterretning.

Meddelelser til pressen
Minus pkt. 13

Eventuelt
Ekstraordinært Borger og Virksomhedsudvalgsmøde d. 23.1. kl. 15.00 med besøg på 
Stationen.
Byggeudvalgsmøde vedr. Børnehuset Møllevang d. 27.2. kl. 15.00.

Mødet slut kl.: 19.00
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